
S P R A W O Z D A N I E

z działalności za 2004 rok w tym w okresie międzysesyjnym.

Działalność moja w bieżącym roku budżetowym tak jak i w latach ubiegłych była
skoncentrowana na realizacji Uchwały budżetowej przyjętej przez Wysoką Radę 25 marca
2004r.
Szczegółową realizację Uchwały za I półrocze br. przedstawiłem Wysokiej Radzie na Sesji
wrześniowej, natomiast za cały rok przedstawię do kwietnia 2005r.
Jednocześnie przypomnę, że na każdej Sesji Rady składałem informację o działalności 
w okresie międzysesyjnym dotyczących w szczególności realizacji zadań społeczno-
gospodarczych.
Bardzo istotna moja działalność to również zapewnienie bieżącego prawidłowego
funkcjonowania Urzędu Gminy oraz wszystkich innych jednostek samorządowych
realizujących zadania własne i zlecone gminie.
Bardzo duży nacisk położyłem na funkcjonowanie służb finansowych oraz inwestycyjnych
Urzędu.
Prawidłowe realizowane dochody budżetowe oraz prawidłowo realizowane wydatki
umożliwiły osiągnięcie wyjątkowo dobrych wyników gospodarczo-inwestycyjnych.
Do zrealizowanych lub będących na ukończeniu zadań należą:

1. Wodociąg dla wsi Mostówka o wartości ok. 509.993 zł w większości sfinansowany 
z funduszu SAPARD /381 tys.zł./ i pożyczki w części umarzalnej z WFOŚiGW 
/56 tys.zł/.

2. Modernizacja drogi transportowo rolnej Podgać – Gać /1070 mb/ o wartości 24.652 zł
przy dotacji 16 tys.zł. z FOGR.

3. Droga powiatowa w Młynarzach /700 mb/ wartość ok. 156 tys.zł. dotacja gminy 50%
tj. ok. 78 tys.zł.

4. Droga gminna Zabrodzie Adelin o długości 1000 mb o wartości 132 tys.zł. /
asfaltowanie/.

5. Termorenowacja budynku Urzędu Gminy – wartość robót 233 tys.zł. w tym pożyczka
z WFOŚiW 177,7 tys.zł.

6. Sala gimnastyczna w Dębinkach – wartość ogółem 720 tys.zł. w tym dotacje 
z Ministerstwa Edukacji Narodowej i Sportu 300 tys.zł.

7. Termomodernizacja budynku PSP Dębinki wraz z kotłownią na olej opałowy. 
Wartość ogółem 256 tys.zł. w tym pożyczka z WFOŚiGW – 164,8 tys.zł.

8. Termomodernizacja budynku PSP Adelin wraz z kotłownią na biomasę 69,9 tys.zł. 
w tym pożyczka z WFOŚiGW – 62 tys.zł.

9. Kanalizacja sanitarna dla wsi Mostówka wartość ogółem 1.620,7 tys.zł. w tym 
236 tys.zł. pożyczka z WFOŚiGW oraz dotacja 1.215,5 tys.zł. z programu SAPARD.

10. PSP Kiciny – świetlica 30,4 tys.zł. /42% dotacje PAOW/.
11. Mościska – 39 tys.zł. /dach/

Ponadto wykonano lub przygotowano pod inwestycje 2005 roku i lata następne:
1. Modernizację i rozbudowę oczyszczalni ścieków w Zabrodziu

złożono wniosek do ZPORR Unii Europejskiej na kwotę 1.637 tys.zł. w tym 
1.288 tys.zł. dotacja oraz 245,6 tys.zł. pożyczka z WFOŚiGW.

2. Mapy geodezyjne do celów projektowych dla wsi Głuchy, Wysychy, Dębinki,
Mostówka, Adelin, Choszczowe, Mościska, Gaj oraz zlecono do wykonania dla wsi
Zazdrość, Niegów, Zabrodzie.



3. Opracowano Projekty Techniczne na sieć wodociągową dla wsi Słopsk, Głuchy,
Wysychy i Dębinki oraz zlecono dla wsi Adelin, Choszczowe, Mościska. Koszt
powyższych opracowań w br. wyniesie ponad 200 tys.zł.

4. Do końca stycznia otrzymamy PT na rozbudowę i modernizację SUW i ujęć wody 
w Niegowie.

5. Opracowanie geodezyjne drogi Niegów – Wysychy – Dębinki – 26 tys.zł.
6. Projekty techniczne drogi powiatowej Słopsk – Dręszew – 6 tys.zł.

Wykonano również w bieżącym roku:
1. Drogi żwirowe w miejscowościach Podgać w kierunku Lucynowa, w Basinowie,

Zielanówek – Głuchy, Anastazew – działki, Niegów ul. Leśna.
2. Uzupełniono i zmodernizowano oświetlenia uliczne w Słopsku /działki/ Młynarze –

wieś, Choszczowe, Dębinki, Mościska.
3. Uzupełniono wyposażenia w komputery biuro Urzędu Gminy, Gminne Centrum

Kultury oraz przygotowano PSP Dębinki do przyjęcia wyposażenia sali komputerowej
/internetowej/ od MENiS.

4. Modernizacja przez Powiat części drogi „trelinki”.

Na realizację zadań w 2004 roku zaciągniemy pożyczki w części umarzalne w wysokości
ok. 630 tys.zł. Otrzymamy dotacje z różnych źródeł w wysokości 1925 tys.zł. 
oraz przygotujemy inwestycje na kwotę ok. 5.900 tys.zł. Otrzymaliśmy również dodatkową
subwencję oświatową w kwocie 75,6 tys.zł.
W 2004 roku zostały przygotowane projekty strategii rozwoju gminy oraz Plan Rozwoju
Gminy na lata następne i przedłożone Wysokiej Radzie do uchwalenia.
Opóźnia się natomiast przygotowanie projektów Planu Ochrony Środowiska, Studium
Uwarunkowań Zagospodarowania Przestrzennego oraz Planu Gospodarki Odpadami. Mam
nadzieję, że zostaną opracowane do końca I kwartału 2005 roku.
Jeśli chodzi o Plan Gospodarki odpadami to bezpośrednio wiąże się to z opracowaniem 
i zbieraniem, składowaniem i utylizacją śmieci w naszej gminie. Do końca lutego przyszłego
roku przedstawię Radzie projekt zmiany uchwały o utrzymaniu porządku i czystości 
w gminie. Wydaje się więc, że nowy system odbioru i segregacji śmieci wprowadzimy 
od 1 marca, ewentualnie od 1 kwietnia br. Jeszcze w grudniu ogłosimy przetarg na wyłonienie
firmy, która zorganizuje w naszej gminie selektywną zbiórkę śmieci oraz odbiór śmieci
mieszanych na składowiskach poza składowiskiem w Tumanku.
Jeśli chodzi o moją działalność w okresie od poprzedniej Sesji to koncentrowała się ona na:

1. Opracowanie projektu uchwały budżetowej na 2005 rok.
2. Kontynuowaniem inwestycji w szczególności kanalizacji sanitarnej w Mostowce.
3. Rozliczeniem inwestycji zakończonych. W okresie tym podpisaliśmy umowy 

z WFOSiGW na pożyczki umarzalne związane z termomodernizacjami szkół 
i budynku Urzędu. Wszystkie faktury zostały uregulowane. Dokończyliśmy również
rozliczenie budowy sali gimnastycznej w Dębinkach.

4. Podjąłem rozmowy z właścicielami nieruchomości w Zabrodziu i Zazdrości związane
z lokalizacją gminnego boiska sportowego.

5. Po przeprowadzeniu przetargów zleciłem opracowanie Projektu Technicznego
wodociągu dla wsi Adelin, Choszczowe i Mościska oraz zimowego utrzymania dróg.

6. W porozumieniu ze Starostwem zleciłem ścięcie poboczy przy drodze powiatowej
Niegów – Słopsk na kwotę 7224 zł przy cenie 1,30 zł/m2 netto pobocza.

7. Urząd Marszałkowski komisyjnie odebrał modernizację drogi transportu rolnego
Podgać – Gać co umożliwiło otrzymanie pieniędzy z FOGR.

8. 22 listopada WFOŚiGW przeprowadził kontrolę realizacji inwestycji finansowych 
z Funduszu. Kontrola przebiegła bez większych uwag. Niekorzystnie odnotowano



przesunięcie terminu zakończenia kanalizacji w Mostowce. Nie wpłynie to jednak 
na sfinansowanie tej inwestycji.

9. Zorganizowaliśmy uroczystość wręczenia medali za długoletnie pożycie małżeńskie
dla par obchodzących 50-lecie zawarcia związku małżeńskiego.

10. Koordynator sportu pozaszkolnego w gminie Pan Piotr Nida zorganizował Turniej 
dla uczniów szkół podstawowych o puchar Wójta w Tenisie Stołowym. Gratulacje 
dla uczniów PSP Dębinki i Zabrodzie.

Wysoka Rado!
Na zakończenie mojej informacji chciałbym bardzo serdecznie podziękować Radzie jako
całości ale również Radnym indywidualnie oraz Panom Sołtysom za owocną współpracę 
w zakresie realizacji tegorocznych zadań. Dziękuję również za owocną współpracę
kierownikom wszystkich jednostek organizacyjnych, Dyrektorom Szkół oraz wszystkim
pracownikom samorządowym za całoroczną pracę i pozytywny wkład w realizację naszych
gminnych zadań edukacyjnych, kulturalnych, opiekuńczych, administracyjnych.


